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       Protokół               

                                   z XXXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Liniewo

odbytej w dniu 7 września 2018r. w godz. od 9.00 do 11.20

w Świetlicy GOKSIR w Liniewie

Ad. 1
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne,  ponieważ w sesji uczestniczy
14 radnych.
(Lisy obecności w załączeniu do protokołu)

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście.
(Lisy obecności w załączeniu do protokołu)

O godz. 905 na sesję przybył radny Benedykt Knitter

Ad. 2
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji.

Nikt nie zgłosił uwag do proponowanego porządku obrad sesji.

Radni 15 głosami „za” przyjęli porządek sesji który brzmi następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku dziennego.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i wnioski radnych.
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2018 r.
7. Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w gminie w I półroczu 2018 r.
8. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowo – wychowawczych do rozpoczęcia roku 

szkolnego 2018/2019.
9. Ocena płatności zobowiązań pieniężnych po I półroczu 2018 r.
10. Informacja GOPS.

 
      11. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu;
b) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane, zabytku

wpisanego do rejestru zabytków;
c) udzielenia dotacji z budżetu gminy Liniewo;
d) udzielenia dotacji z budżetu gminy Liniewo;
e) zmian w budżecie gminy;
f) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 2018

– 2025;
      
      12. Odpowiedzi na interpelacje radnych.
      13. Wolne głosy i wnioski.
      14. Zakończenie sesji.
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Ad. 3
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach poinformował Radnych że nie wpłynęły 
żadne uwagi do protokołu i zapytał radnych, kto jest za przyjęciem protokołu z XXXVIII 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Liniewo.

Radni 15 głosami „za” przyjęli protokół z XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Liniewo z 
dnia 26 lipca 2018r.

Ad. 4
Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym.

W okresie sprawozdawczym podjąłem między innymi następujące działania:

1. Udział w spotkaniach z naszymi seniorami oraz organizatorem programu Seniorzy z Energą,
2. Podpisanie umowy na wykonanie kanalizacji i wodociągu we wsi Lubieszyn z firmą Dzienisz,
3. Udział w zakończeniu rozgrywek piłkarskich na liniewskim Orliku,
4. Udział w corocznym „Festynie Sierpniowym” w Liniewie,
5. Udział w pożegnaniu Ks. Proboszcza Andrzeja Żura w Wysinie,
6. Zorganizowanie oraz przeprowadzenie spotkania z wykonawcą Stacji Uzdatniania Wody w 
Lubieszynie (Gutkowski),
7. Udział w zakończeniu wakacji Koła Gospodyń wiejskich w Wysinie,
8. Udział w Dożynkach Parafialnych w Głodowie,
9. Przeprowadzenie corocznej narady dyrektorów wszystkich placówek oświatowych Gminy 
Liniewo przed rozpoczęciem nowego roku szkolnego 2018/2019r,
10. Udział w uroczystym podpisaniu umów na dofinansowanie zakupu sprzętu strażackiego w 
Urzędzie Marszałkowskim w Gdańsku (Motopompa i agregat dla Wysina, piła motorowa do 
Głodowa),
11. Udział w rozpoczęciu nowego roku szkolnego w ZO Liniewo,
12. Udział w uroczystym przekazaniu sprzętu strażackiego dla OSP  Liniewo,

Umorzenia za okres od 26 lipca 2018r. do 6 września 2018r.

W przedstawionym okresie na wniosek podatnika umorzono:

• podatek rolny na kwotę 0,00 zł.

• Podatek od nieruchomości na kwotę 88,00 zł.

• Podatek leśny na kwotę 0,00 zł.

• Podatek za gospodarowanie odpadami komunalnymi          0,00 zł.

                                  **********************

RAZEM 88,00 zł.

ZARZĄDZENIA
Lp.                                      W sprawie: treść
41 15

czerwca
2018

W sprawie wykazu nieruchomości położonych na terenie
 Gminy Liniewo przeznaczonych do dzierżawy.

42 21 W sprawie powołania Komisji przetargowej do 
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czerwca
2018

rozstrzygnięcia przetargu nr ZPGK/25/2018 na 
„Zagospodarowanie centrum wsi Głodowo 2018-II”

43 27
czerwca

2018

W sprawie powołania Komisji przetargowej do 
rozstrzygnięcia przetargu nr ZPGK/26/2018 na 
„Budowa kanalizacji sanitarnej w Lubieszynie, 
Budowa i przebudowa sieci wodociągowej w Lubieszynie”

44 27
czerwca

2018

W sprawie powołania Komisji przetargowej do 
rozstrzygnięcia przetargu nr ZPGK/27/2018 na 
„Dostosowanie pomieszczeń higieniczno-sanitarnych do
 potrzeb osób niepełnosprawnych  w Szkole Podstawowej 
w Wysinie, remont Szkoły Podstawowej w Głodowie”

45 29
czerwca 

W sprawie zmian w budżecie na 2018 rok.

46 29
czerwca 

W sprawie powołania Komisji Przetargowej do przetargu ustnego nieograniczonego na
 sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy Liniewo w miejscowości Płachty

47 2 lipca
2018

W sprawie udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Liniewie do prowadzenia postępowań w sprawie świadczeń dobry start.

48 2 lipca
2018

W sprawie udzielenia upoważnienia pracownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Liniewie- Pani Annie Klonowskiej do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń 
dobry start.

49 2 lipca
2018

W sprawie udzielenia upoważnienia pracownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Liniewie- Pani Alicji Borowickiej do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń 
dobry start.

50 2 lipca
2018

W sprawie udzielenia upoważnienia pracownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Liniewie- Pani Żanecie Sobisz do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń 
dobry start.

51 2 lipca
2018

W sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr ZPGK/28/2018 
na „Przebudowa dróg i chodników na terenie wsi Liniewo wraz z modernizacją 
odwodnienia centrum wsi-Kasztanowa, Spokojna, Tęczowa”.

52 2 lipca
2018

W sprawie powołania Komisji Stypendialnej 

53 2 lipca
2018

W sprawie wysokości stypendium Wójta Gminy Liniewo za rok szkolny 2017/18.

54 9 lipca
2018

W sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans 
na stopień nauczyciela mianowanego 

55 10 lipca
2018

W sprawie zmian w budżecie na 2018 rok.

Sprawozdanie z ewidencji działalności gospodarczej, USC i ewidencji ludności 

1. W okresie tym:
• zmian do wpisu dokonało 20 przedsiębiorców,
• zawieszeń: 3 przedsiębiorców,
• wznowienia: 2 przedsiębiorców,
• wykreślono z ewidencji działalności 2 podmioty gospodarcze,
• wpisu dokonało: 8 przedsiębiorców,

2. 6 par zawarło ślub kościelny i 1 para cywilny,
3. Urodziło się 5 dzieci,
4. Zmarło 6 osób,
5. Operacje meldunkowe 20 osób,
6. 40- lecie Pożycia Małżeńskiego obchodziły 2 małżeństwa,
7. 50- lecie Pożycia Małżeńskiego obchodziły 2 małżeństwa,
8. 55- lecie Pożycia Małżeńskiego obchodziło 1 małżeństwo,
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9. 60- lecie Pożycia Małżeńskiego obchodziło 1 małżeństwo,
10. Wydano 55 dowodów osobistych.

 Sprawy  Komunalne  i  Rozwój
DROGI:

• Utwardzenie drogi w Chrztowie płytami drogowymi,
• Rozebranie wiaduktu na ulicy Pstronga i Gruszki w Liniewo, 
• Wykonanie prac na osiedlu w Liniewie – ulica Kasztanowa Topolowa,
• Przygotowanie  inwestycji,  uzyskanie  dofinansowania  na  realizację  budowy dróg  w Liniewie
Spokojna, Tęczowa, Kasztanowa,
• Wykonanie drogi na Podgrodzie w Garczynie,
• Wykonanie prac przy przebudowie parkingu w Liniewie,
• Wykonanie utwardzenia z kostki brukowej w Garczynie,
• Wykonanie drogi w msc Sobącz wraz ze złożeniem dokumentów do rozliczenia dotacji,
• Wykonanie drogi w Chrztowie – przeniesienie w miejsce prawidłowej lokalizacji,
• Przesunięcie drogi w Bukowym Polu i Małym Liniewe,
• Przesunięcie wjazdu z drogi gminnej na Liniewskich Górach,
• Montaż oznakowania drogi Płachtach,
• Pomoc dla ZDW przy realizacji przedsięwzięcia związanego z malowaniem znaków poziomy na
drodze Lubieszyn Rogazy,
• Malowanie przystanków przy drogach gminnych,
• Naprawa przepustu w Iłownicy,
• Uczestnictwo w przygotowaniu zadania związanego z przebudową chodników w Wysinie i Orlu, 
• Zakończenie prac przy zagospodarowaniu osiedla  w msc Orle, 
• Rozpoczęcie prac przy wykonaniu utwardzenia ulic Kasztanowa, Topolowa, Spokojna,
• Podpisanie umowy na utwardzenie drogi w Sobączu,
• Naprawa przepustu w Iłownicy,
• Wykonanie odwodnienia na terenie osiedla w Głodowie,
• Naprawa odwodnienia w Wysinie, 
• Udział w spotkaniu z Energą w sprawie przeniesienia słupa na ulicy Spokojnej.

WODOCIĄGI I KANALIZACJA:

1) Nadzór nad realizacją zadania związanego z budową stacji uzdatniania wody,
2) Nadzór  nad  realizacją  zadania  związanego  z  budową  kanalizacji  w  Lubieszynie  oraz
przebudową sieci wodociągowej w Lubieszynie,
3) Przygotowanie operat wodno-prawnego na wymianę obudów studni głębinowych w Liniewie,
4) Przygotowanie operatu wodno-prawnego dla ujęcia w Milonkach,
5) Usuwanie awarii przepompowni- zakup nowych pomp systemu preskan, 
6) Wymiana wodomierzy,
7) Bieżąca realizacja zadań. 

GOSPODARKA ODPADAMI, OCHRONA ŚRODOWISKA

•   Przyjęto na dzień 05-09-2018 deklaracji 
Lp. Liczba deklaracji Deklaracje zerowe
DO1 1122 41
DO2 72 8

• Wezwano do złożenia deklaracji i wyjaśnień w okresie międzysesyjnym 0,
•  Dostawa  pojemników  i  stelaży  dla  mieszkańców  składających  deklaracje  w  okresie
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międzysesyjnym, 
• Dokonano 41 zmian deklaracji  w okresie międzysesyjnym.

POZOSTAŁE ZADANIA:

1. Zamówienie mebli i dostawa wyposażenia do świetlic wiejskich,
2. Malowanie świetlicy wiejskiej w Dece,
3. Malowanie i konserwacja tablic informacyjnych,
4. Remont kąpieliska – pomostu w Orlu,
5. Prace remontowe w budynku szkoły w Głodowie,
6. Nadzór nad remontami w budynku szkoły w Wysinie i Głodowie,
7. Prace remontowo naprawcze w Zespole Oświatowym w Liniewie ( ogrodzenie przedszkole,

zabawki),
8. Remont dachu na budynku komunalnym w Liniewie,
9. Nadzór nad montażem siłowni zewnętrznych, 
10. Wykonanie prac remontowych w budynku świetlicy ( zaplecza sportowego) w Orlu,
11. Koszenie traw na obiektach gminnych.

GOPS
 

Od 1 lipca 2018r. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Liniewie przyjmuje wnioski na nowy 
okres zasiłkowy z zakresu świadczeń rodzinnych, świadczeń wychowawczych, funduszu 
alimentacyjnego oraz świadczeń „ Dobry Start”. Do tej pory zostało przyjętych 1.000 wniosków.

W okresie między sesyjnym wspólnie z dyr. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej odwiedziłem 
4 jubilatów, którzy ukończyli 90 lat i więcej.

W okresie między sesyjnym zostały sporządzone 3 Niebieskie Karty dotyczące stosowania 
przemocy w rodzinie. W związku z powyższym odbyło się 7 posiedzeń grup roboczych w skład 
których wchodzili: pracownik socjalny, dzielnicowy policji oraz pełnomocnik Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

GOPS Liniewo przystąpił do programu „Asystent rodziny i koordynator rodzinnej pieczy 
zastępczej na rok 2018”, gdzie pozyskał środki na częściowe pokrycie kosztów zatrudnienia 
asystenta rodziny w wysokości 12.824,00 zł. 

Od sierpnia 2018r. Pracownicy socjalni przyjmują wnioski o dożywianie dzieci w szkole. Na dzień 
dzisiejszy 82 dzieci z naszej gminy zostało objęte bezpłatnymi obiadami. 

ROLNICTWO i Gospodarka Nieruchomościami

Susza

     Zakończono prace komisji szacującej straty w gospodarstwach rolnych spowodowanych w

wyniku działania suszy na terenie gminy Liniewo. Przeprowadzono ocenę 227 wniosków z tego 17

z poza gminy Liniewo. Liczba protokołów przekazanych do Wojewody Pomorskiego wyniosła 115

szt. Po podpisaniu przez Wojewodę Pomorskiego protokoły zostaną przekazane do  Urzędu Gminy

Liniewo. 

Akcyza paliwowa

     We wrześniu wydano 164 decyzji.  Wypłata pomocy nastąpi po przekazaniu środków przez

Urząd Wojewódzki w Gdańsku i wypłacona będzie do końca października 2018 r.

Plan miejscowy

SOBĄCZ
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Dwa projekty planów miejscowych w Sobączu  zostały przygotowane pod względem formalnym.

Trwają prace w celu przygotowania uchwał i dokumentacji do uchwalenia.

ZMIANA PLANU LINIEWO

Ogłoszony został nabór wniosków do zmiany planu miejscowego w Liniewie (zlokalizowany w

Małym Liniewie)  oraz  zawiadomiono instytucje  uzgadniające   o  możliwości  składania  uwag i

wniosków do planu i jego prognozy.

Warunki zabudowy

Wydano 7 decyzji o warunkach zabudowy oraz prowadzone są postępowania administracyjne w

sprawie wydania kolejnych 20 decyzji.

Dzierżawa gruntów

Rozstrzygnięty został przetarg na dzierżawę gruntów rolnych na terenie gminy Liniewo. Przetarg

odbył się 06.09.2018 r. i dotyczył 20 nieruchomości gminnych.

GOKSIR

1.  W  dniu   25  lipca  mieszkańcy  z  Gminy  Liniewo  autokarem  wybrali  się  do  Wiela  na
Międzynarodowy Festiwal zespołów Folklorystycznych.  Wyjazd został dofinansowany z Gminy
Rodzinnej.

2. W dniu 29.07.2018r. odwiedziła nas piesza Kaszubska Pielgrzymka, która wyruszyła z Helu na
Jasną Górę. 

3. Sportowy Sierpień na Orliku w Liniewie rozpoczął się  5 sierpnia I turniejem piłki nożnej o
Puchar Orlika. 

4. Piknik dla Klubu Seniora z Liniewa, odbył się w 9 sierpnia b.r. w Garczynie na posesji u Księdza
Proboszcza Marka Kalety. 

5.  15  sierpnia,  na  placu  przy  Urzędzie  Gminy  w  Liniewie  po  raz  kolejny  odbył  się  festyn
sierpniowy, który licznie zgromadził społeczność naszej gminy i nie tylko. Chwilę po Wystąpiły
między innymi  zespół „2+2” ze Starogardu Gdańskiego, aktorzy i artyści  teatru muzycznego Hals.

 6. W muzycznym spektaklu „Piosenka jest dobra na wszystko” znakomicie bawili publiczność.
Zabawę taneczną poprowadził  zespół Voxer ze Skarszew. 

7. 15 sierpnia na Orliku w Liniewie odbył się turniej Oldbojów. Organizatorzy Dom Kultury w 
Liniewie oraz animatorzy sportu w Liniewie.
8. 23 sierpnia w Wysinie odbył się piknik dla wszystkich członkiń kół gospodyń wiejskich z naszej 
gminy. GOKSiR jako organizator spotkania serdecznie dziękuje Radzie Sołeckiej oraz Paniom z 
zarządu KGW Wysin za gościnność i wielkie serce, Paniom przewodniczącym i członkiniom za 
wieloletnią współpracę, a Eliaszowi Potrykus i Bartłomiejowi Fredzie za wspaniałą muzykę.

9. 01 września w sobotę  odbyły się Dożynki Gminne w Głodowie. O godz. 16.00 odprawiona
została  Msza  Święta  w  Kościele  Filialnym  pod  wezwaniem  ,,Maksymiliana  Marii  Kolbe”  w
Głodowie.

Mszy przewodniczyli:  ks.  Proboszcz  Robert  Mańk i  Arkadiusz Ćwikliński.  Po jej  zakończeniu
korowód dożynkowy- tradycyjnie w asyście orkiestry dętej  ,,LinStarT” z Liniewa- wyruszył na
boisko sportowe przy świetlicy wiejskiej w Głodowie, gdzie odbyła się dalsza część uroczystości.
Po  uroczystym  otwarciu  i  przywitaniu  wszystkich  dostojnych  gości  kolejnym  punktem
uroczystości   było  ogłoszenie  wyników  konkursu  „Piękna  Wieś  Pomorska  2018”  na  szczeblu
gminnym.  W  kategorii  Wieś  zwyciężyło  sołectwo  Garczyn,  II  miejsce  otrzymało  sołectwo
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Stefanowo, III Deka, a w kategorii Zagroda Rolnicza I miejsce powędrowało do Pani Magdaleny
Gostkowskiej  –  Drzewickiej,  II  miejsce  zdobyła  Pani  Maria  Wnuk  -  Lipińska,  III  miejsce
otrzymała Renata Breska, IV miejsce zajęła Bożena Ronkowska. 

Po  oficjalnych  przemówieniach  i  wręczeniu  nagród  nadszedł  czas  na  część  artystyczną.  Na
estradzie  jako  pierwszy  wystąpił  zespół  ze  Śląska  ,,Kwaśnica  Bavarian  Show”,  który  bawił
przybyłych gości na zmianę z kapelą kaszubską ,,Buffet” z Kartuz. Dodatkową atrakcją sobotniego
popołudnia  były  konkursy  dla  mieszkańców.  Wieczorną  zabawę  poprowadził  zespół
„ STANDARD” z Głodowa. 
                         

Programy miękkie  UE i rządowe RP  Elżbieta Licznerska

1. Współpraca z  Lokalną Grupa Działania  „Chata Kociewia” –  praca nad nowymi kryteriami
wyboru operacji oraz zmiana LSR. 

2. Składanie wniosków o płatność końcową w ramach projektu „Edukacja w Gminie Liniewo” w
pięciu szkołach z terenu gminy. Wartość projektu 1.000,322,40 zł, okres realizacji wrzesień 2016 –
czerwiec 2018. Liczba uczestników projektu 579.

3. Wniosek Gminy Liniewo „Budowa dwóch siłowni zewnętrznych w Wysinie i Głodowie oraz
doposażenie  czterech  miejsc  rekreacji”  Głodowo,  Lubieszyn,  Stary  Wiec  i  Wysin”  w  ramach
Lokalnej Grupy Działania „Chata Kociewia”  otrzymał dofinasowanie – jest w trakcie realizacji,
siłownie zrealizowane, trwa zakup mebli i wyposażenia.

4. Wniosek  Gminy Liniewo „Doposażenie  6  świetlic  w  miejscowościach:  Chrósty  Wysińskie,
Chrztowo, Deka, Iłownica, Orle, Sobącz.” Jest na liście wniosków do dofinasowania w ramach
naboru 12/2018 Lokalnej Grupy Działania „Chata Kociewia” z PROW, Leader.

5. Wniosek  „Zdrowie  pracowników  UG,  GOPS,  SZB,  GOKSIR,  GBP w Gminie  Liniewo”  –
podpisano umowę  z Urząd Marszałkowski Województwa Pomorskiego z Działania 5.4.2 Zdrowie
na  rynku pracy.  Planowane działania  z  zakresu  profilaktyki  zdrowia  dla  pracowników Urzędu
Gminy. Wartość projektu blisko 200 000,00 złotych – zaczynamy realizację

INFORMACJA  OSP
      W miesiącu lipcu i sierpniu jednostki naszej gminy   brały  częsty udział w akcji  usuwania 
gniazd szerszeni.

     W dniu  30 września  w Urzędzie  Marszałkowskim  została podpisana umowa na dotację  na 
zakup  Motopompy i agregatu  dla jednostki OSP Wysin  oraz piły ratowniczej dla OSP Głodowo .

    W dniu 6 września Wójt Gminy przekazał Jednostce OSP Liniewo  sprzęt ratownictwa 
drogowego  Holmatro za kwotę 50.000zł pieniądze na zakup sprzętu w wysokości 49.500 zł 
przekazało Ministerstwo Sprawiedliwości .

Ważne sprawy do zasygnalizowania:

a) Przypominam, że nasza  gmina jako jedna z pierwszych  złożyła wniosek do Wojewody 
Pomorskiego o uznanie naszej gminy jako dotkniętej klęską suszy oraz prośbę o powołanie komisji
ds. szacowania szkód. W chwili obecnej prace jej są już ukończone,

b) Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi ogłosiło: Producenci rolni, w których gospodarstwach 
rolnych szkody w uprawach rolnych spowodowane wystąpieniem suszy lub powodzi w rozumieniu
przepisów o ubezpieczeniach upraw rolnych i zwierząt gospodarskich, powstałe na powierzchni 
uprawy objęły co najmniej 70% danej uprawy, mogą od 14.09.2018 r. do 28.09.2018 r. składać 
wnioski o udzielenie pomocy,
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c) Przygotowujemy się powoli do uruchomienia prac nad nowym budżetem Gminy Liniewo,

d) Konwent wójtów 19.09.2018r. Jednym z tematów będzie sytuacja w naszym rolnictwie po 
klęsce i suszy, możliwości, szanse uzyskania wsparcia dla naszych rolników.

W dniu dzisiejszym szczególne podziękowania kieruję do :

c) Podziękowania dla wszystkich dyrektorów, nauczycieli oraz wszystkich  innych osób nie 
wymienionych z imienia nazwiska za  uroczyste przygotowanie rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego we wszystkich naszych placówkach oświatowych Gminy Liniewo,

d) Udział w spotkaniach z naszymi seniorami oraz organizatorem programu Seniorzy z Energą,

e) Podpisanie umowy na wykonanie kanalizacji i wodociągu we wsi Lubieszyn z firmą Dzienisz,

f) Udział w zakończeniu rozgrywek piłkarskich na liniewskim Orliku,

g) Udział  w naszym corocznym „Festynie Sierpiowym” w Liniewie,

h) Udział w zakończeniu wakacji Koła Gospodyń wiejskich w Wysinie,

i) Udział w uroczystym podpisaniu umów na dofinansowanie zakupu sprzętu strażackiego w 
Urzędzie Marszałkowskim w Gdańsku (Motopompa i agregat dla Wysina, piła motorowa do 
Głodowa),

j) Udział w rozpoczęciu nowego roku szkolnego w ZO Liniewo,

k) Udział w uroczystym przekazaniu sprzętu strażackiego dla OSP  Liniewo.

Ad. 5
Interpelacje i wnioski radnych.

Wojciech Prądziński – jak wiemy Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska unieważnił program
Czyste Powietrze Pomorza, przez to nie będziemy mogli skorzystać z wymiany pieców, również 
zalegają na podwórkach sterty eternitu. Czy coś wiadomo co dalej z tym programem?

Grzegorz Michnowski – 1) Proszę, aby Policja zwróciła uwagę na dojazd do jeziora w Garczynie i
Orlu. Przy każdej drodze dojazdowej do jezior jest zakaz wjazdu, jednakże niektórzy łamią ten 
zakaz dojeżdżając autem pod same jezioro, nieraz nawet je tam myjąc. Proszę, aby policja 
początkowo upominała łamiących zakaz wjazdu. 2) Na poprzedniej sesji podczas obecności Pani 
Starosty prosiłem o naprawę asfaltu w Garczynie przy szkole i w lesie koło mostu, sprawa odbyła 
się bez echa. 3) Lampa koło mojego miejsca zamieszkania na przemian gaśnie i pali się. 4) Czy w 
związku ze suszą Gmina przewiduje umorzenia w podatku?

Jerzy Bałachowski – mam trochę tłucznia, można by go wykorzystać i zasypać dziury na drodze 
pod Nowy Wiec.

Adam Sosnowski – 1) Podziękowanie za zorganizowanie Dożynek, jednakże warto byłoby 
pomyśleć przyszłościowo o słupie z oświetleniem, które by oświetliło miejsce zabawy, oraz 
pomogło w nocnym sprzątaniu boiska. 2) Podziękowanie za sprawne działanie, w celu 
odwodnienia osiedla w Głodowie przy bloku nr 3.

Sławomir Zabrocki – 1) Korzystając z obecności Pana Komendanta Policji w Liniewie, chciałbym
się zapytać czy coś wiadomo w sprawie powodowania uszkodzeń sieczkarni do kukurydzy, 
poprzez zakładanie pułapek w postaci przedmiotów metalowych na polach. To jest poważny 
problem dla rolników, gdyż wykonawcy odmawiają im wykonywania tych usług ze względu na 
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obawy, że te bardzo drogie maszyny zostaną uszkodzone. Wiem, że rolnicy zgłaszają te przypadki, 
chciałbym się zapytać czy już może coś wiadomo, kto mógłby to robić?

Benedykt Knitter – chciałbym podziękować za drogę w Sobączu.

Grzegorz Puzdrowski Kierownik Posterunku w Liniewie – Gminy robią się coraz ładniejsze, a 
my będziemy się starać, aby nikt tych ładnych plaż i pomostów nam nie niszczył, w miarę naszych 
możliwości. Jeżeli chodzi o pręty w kukurydzy wiemy o tej sprawie, jednakże jeden pręt wsadzony
w kolbę kukurydzy na 5,5 ha jest to sprawa trudna do wykrycia i złapania. Jest to działanie po 
osłoną nocy wiemy, że straty spowodowane tym prętem są bardzo wysokie. Proszę mieszkańców 
jeśli tylko zobaczą obce auto na innych tablicach, aby poinformowali o tym policję. Z naszej strony
po miejscowości będzie jeździł patrol nieoznakowany.

Maria Wnuk – Lipińska – na początku maja byłam na policji i zgłaszałam, że o 4.30 jeżdżą 3 tiry 
przez Sobącz, gdzie jest ogólny zakaz przejazdu takich aut. Przez pewien czas był spokój, ale na 
dzień dzisiejszy z powrotem jeżdżą tiry.

Grzegorz Puzdrowski Kierownik Posterunku w Liniewie– całkiem niedawno otrzymaliśmy 
ciekawy sprzęt w postaci fotopułapki, jeśli jest taki sygnał możemy ten sprzęt zainstalować. 
Zgłosimy się do Pani i ustalimy miejsce zainstalowania tego sprzętu.

Ad. 6 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2018r.
(sprawozdanie w załączeniu do protokołu)

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy ktoś wnosi uwagi do 
przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2018r.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przestawionego sprawozdania z wykonania budżetu za I 
półrocze 2018r.

Ad. 7
Informacje o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w gminie w I półroczu 2018r.
(informacja w załączeniu do protokołu)

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy ktoś wnosi uwagi do 
przedstawionej informacji o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w gminie w I 
półroczu 2018r.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przestawionej informacji o realizacji zadań 
inwestycyjnych i remontowych w gminie w I półroczu 2018r.

Ad. 8
Informacja o przygotowaniu placówek oświatowo – wychowawczych do rozpoczęcia roku 
szkolnego 2018/2019.
(informacje w załączeniu do protokołu)

Grzegorz Michnowski – w czwartek Komisja Oświaty dokonała objazdu po szkołach i 
przedszkolach. Stwierdzam z dumą i zadowoleniem, że szkoły są przygotowane do rozpoczęcia 
nowego roku szkolnego 2018/2019. Sala gimnastyczna w Liniewie robi ogromne wrażenie dach 
oraz wnętrze sali zostało wyremontowane. W budynku szkoły zostały wymienione okna. Szkoła w 
Garczynie mieliśmy uwagę do drzwi, ale Pani Dyrektor stwierdziła, że nie jest pewna czy piec 
wytrzyma zimę i pieniążki musi zostawić na wymianę pieca. Szkoła w Głodowie jest odpowiednio 
przygotowana na rozpoczęcie roku szkolnego. Szkoła w Wysinie była w trakcie montowania 
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armatury łazienkowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy ktoś wnosi uwagi do 
przedstawionej informacji o przygotowaniu placówek oświatowo – wychowawczych do 
rozpoczęcia roku szkolnego 2018/2019.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przestawionej informacji o przygotowaniu placówek 
oświatowo – wychowawczych do roku szkolnego 2018/2019.

Ad. 9
Ocena płatności zobowiązań pieniężnych po I półroczu 2018r.
(ocena w załączeniu do protokołu)

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy ktoś wnosi uwagi do 
przedstawionej oceny płatności zobowiązań pieniężnych po I półroczu 2018r.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionej oceny płatności pieniężnych po I półroczu 
2018r.

Ad. 10
Informacja GOPS.
(informacja w załączeniu do protokołu)

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy ktoś wnosi uwagi do 
przedstawionej informacji GOPS.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionej informacji GOPS.

Ad. 11
Podjęcie uchwał w sprawach.

a) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu;

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały.

Radni 15 głosami  „za” przyjęli uchwałę.
(uchwała jako załącznik do protokołu)

b)  udzielenia  dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane,  zabytku
wpisanego do rejestru zabytków;

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały.
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały.

Radni 15 głosami  „za” przyjęli uchwałę.
(uchwała jako załącznik do protokołu)

c) udzielenia dotacji z budżetu gminy Liniewo;

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały.

Radni 15 głosami  „za” przyjęli uchwałę.
(uchwała jako załącznik do protokołu)

d) udzielenia dotacji z budżetu gminy Liniewo;

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały.

Radni 15 głosami  „za” przyjęli uchwałę.
(uchwała jako załącznik do protokołu)

e) zmiany w budżecie gminy

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały.

Radni 15 głosami  „za” przyjęli uchwałę.
(uchwała jako załącznik do protokołu)

f)  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na       lata 2018



SESJA XXXIX    7 września 2018r.

– 2025

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały.

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały.

Radni 15 głosami  „za” przyjęli uchwałę.
(uchwała jako załącznik do protokołu)

Przewodniczący – chciałbym serdecznie powitać ks. proboszcza Andrzeja Żura. 

ks. proboszcz Andrzej Żur – te 17 lat współpracy było dla mnie wielkim darem, mocnym 
wsparciem. Były nawet takie momenty tzw. koła ratunkowe, które pojawiały się ze strony 
działalności gminy, Panów Wójtów, Przewodniczących Rad, dziękuję za wszelkie wspólne dzieła, 
spotkania, dźwiganie krzyża i radości. Stąd chciałbym na zakończenie podziękować wam za 
wszelkie przejawy pomocy, wsparcia, gesty, znaki jakiekolwiek one miały charakter. 

Wójt – podziękowanie za wieloletnią wspólną pracę, za wszelkie owoce posługi duszpasterskiej. 
Ks. Proboszcz nigdy nam nie odmówił zawsze jak mógł to był. Serdecznie podziękowania za 
owoce wspólnej pracy. 

Ad. 12
Odpowiedzi na interpelacje radnych.

Wójt – powtarzała się sprawa w kontekście klęski suszy, która zaistniała w Polsce, jest to sprawa 
rozwojowa ponieważ jeszcze nie wiemy do końca jakie będą rekompensaty samorządowe.  
Protokoły z szacowania szkód zostały skierowane do Pana Wojewody. Nasz budżet jedzie na 
oparach między innymi poprzez wszystkie inwestycje, które przerosły nasze możliwości 
finansowe. Do końca roku praktycznie już nie mamy grosza na nic, w tej sytuacji musimy działać 
bardzo ostrożnie żebyśmy w ogóle wykonali dochody gminy. Jeżeli nie wykonamy dochodu to nie 
mamy zasilenia na to żeby zamknąć te zadania, które są zaplanowane na ten rok. Obecnie czekamy 
na obiecany ruch ze strony rządowej.

Stanisław Narloch – od samego początku to całe szacowanie szkód było nie przygotowane przez 
nasze Państwo, ponieważ były rozbieżne wiadomości: nie szacujemy ziemniaków, kukurydzy, 
użytków zielonych. Potem jak szacujemy użytki zielone to nie więcej niż 60%. Komisja chodziła w
terenie, ale dokładnie nie mogła powiedzieć co szacuje, o żadnych 70% nie było mowy. Jeżeli 
chodzi o pomoc jak wiecie w wiadomościach mówią wprost, że Wójtowie Gmin mogą umorzyć 
podatek lub inne świadczenia np. za wodę. Ja jako przedstawiciel Izby Rolniczej namawiam, aby 
rolnicy w przyszłości ubezpieczali swoje pola. 

Grzegorz Michnowski – słyszałem, że Ci co mają ubezpieczone grunty np. mieliby dostać 1 tys. 
zł. odszkodowania to 500 zł. otrzymają z ubezpieczalni, to Państwo zapłaci tylko 500 zł. 

Stanisław Narloch – niestety od samego początku było to nie jasne.
 
Wojciech Prądziński – odnośnie szacowania, jest to nie zrozumiałe, przychodzi komisja widzi, że 
jest strat 100%, a z góry jest narzucone, że nie mogą wpisać więcej niż 70%. Po to jest komisja 
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żeby to sprawdziła, a nie że z góry jest narzucone ile mogą wpisać.

Sekretarz – interpelacja Pana Adama Sosnowskiego, w sprawie zamontowania lampy na boisku w 
Głodowie. Potrzeba tego światła jest raz na 4 lata lub raz na rok. Uważam, że założenie lampy 
stacjonarnej jest bezcelowe. Mieliśmy przykład na kąpielisku w Orlu, gdzie zostały postawione 
słupy i założone lampy, obecnie wszystko jest odłączone, ze względu na nie wykorzystanie. 
Obecnie mamy dużo agregatów, jeśli będzie potrzeba do lampy, taki mały nie ma problemu 
zostanie udostępniony. Niedaleko jest również świetlica, z której można pociągnąć prąd. Straże 
pożarne również mają na wozach strażackich lampy, które są w stanie oświetlić boisko, także 
myślę, że lepiej wykorzystać te możliwości, które mamy obecnie, niż zakładać stacjonarne lampy.

Krystian Breski – pierwsza sprawa dotyczy programu Czyste Powietrze Pomorza i Programu 
dotyczącego usuwania azbestu. Oba projekty dofinansowania zostały unieważnione w związku z 
czym Wojewódzki Fundusz podjął decyzję o tym, iż w przypadku Czystego Powietrza Pomorza, 
program zostanie przeniesiony, w ramach krajowego programu. W dniu 19 września 2018r. o godz.
16 odbędzie się spotkanie w Urzędzie, każdy zainteresowany mieszkaniec może przyjść i 
dowiedzieć się jak będzie wyglądał ten program.  Program jest skierowany indywidualnie do 
mieszkańców, którzy będą składać wnioski do Wojewódzkiego Funduszu. Dofinansowanie będzie 
do każdego elementu, który ma związek z modernizacją, czyli nie tak jak było do tej pory do pieca,
ale również może być do instalacji wewnętrznej centralnego ogrzewania, wymiana stolarki 
okiennej, drzwiowej również do fotovoltaniki. Z tym, że do fotovoltaniki wyłącznie w formie 
kredytu, a nie formie pożyczki. Wysokość pożyczki jest od 30% wzwyż w zależności od tego jakie 
kto ma dochody. Ogólnie te zasady zostaną przedstawione na spotkaniu w dniu 19 września 2018r.
Natomiast jeśli chodzi o sprawę azbestu, to dofinansowanie zostało unieważnione Wojewódzki 
Fundusz ogłosił konkurs, ale tylko i wyłącznie dla Gmin, które zostały poszkodowane w wyniku 
nawałnicy zeszłorocznej. Każdy z mieszkańców został telefonicznie powiadomiony, że nie 
będziemy w tym roku realizować tego konkursu, wobec czego materiały, które zostały  
zdeponowane lub są jeszcze na dachach, w tym roku nie będą odbierane. Awaria lampy w 
Garczynie została już zgłoszona, zazwyczaj około tygodnia trwa naprawa awarii. Jeśli chodzi, o 
sprawę drogi na Nowy Wiec oczywiście jeśli Pan sołtys wyrazi zgodę, to możemy przewieść ten 
tłuczeń z jednej drogi na drugą.
Mam jeszcze jedno ogłoszenie, które dotyczy mieszkańców miejscowości Płachty, Lubieszynek i 
Lubieszyn, w związku z tym, że rozpoczynamy budowę stacji uzdatniania wody i wiąże się to z 
utrudnieniami takimi jak: brudna woda, braki w dostawie wody. Proszę o powiadomienie 
mieszkańców tych wiosek o możliwości wystąpienia utrudnień. 

Ad. 13
Wolne głosy i wnioski.

Sekretarz – proszę o składanie oświadczeń majątkowych przez Radnych Gminy, na koniec 
kadencji. Druga sprawa jest odnośnie Statutu Gminy, ze względu na zmiany w ustawach z dnia 11 
stycznia 2018r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie 
wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych, wprowadziła 
zmiany w ustawie o samorządzie gminnym. Ta zamiana powoduje, że trzeba zmienić Statut Gminy.
Zobowiązuję, się przygotować projekt statutu i przesłać do radnym tak, aby każdy mógł go 
przejrzeć i zapoznać się ze zmianami.

Joanna Mękal – Jeżeli wiecie Państwo, że na danej uprawie ktoś ma powyżej 70% szkody to 
powinien się zgłosić z protokołem do arimr w terminie 14-28.09.2018r. Wtedy należą mu się 
pieniądze. Pozostałe osoby, które mają poniżej 70% szkody, również otrzymają pieniądze tylko 
jeszcze nie jest podany termin składania dokumentów. Podziękowanie dla Pana Piotra 
Piwowarczyka i Pani Ani Turzyńskiej, za grom pracy administracyjnej, wykonanej przy 
protokołach przez te osoby.
W tej chwili jest program związany z chodową świń do 14 września 2018r. Rolnicy mogą składać 
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do arimr wnioski na wymianę okien, zakup odzieży, zakup mat dezynfekujących. Wystarczą 
faktury, można otrzymać 75% refundacji poniesionych kosztów, dla osób które posiadają świnie. 
Organizujemy wyjazd na Agro Show Bednary 2018 w dniu 21 września 2018r., zapraszam do 
zapisów.

Alicja Troka – chciałabym podziękować, za obecność na dożynkach Parafialnych w Garczynie 
Panu Wójtowi, Panu Przewodniczącemu i Radnym . Dziękuję za drogę na Podgrodzie, oraz za 
ułożenie kostki przy siłowni w kierunku szatni. 

Ad. 14
Zakończenie sesji.

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 11.20

Protokołowała Zatwierdzam

Anna Lass        Wiesław Szarmach
Przewodniczący Rady Gminy


